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Besluitenlijst BCOV van 19 februari 2018 (concept)

Aanwezig:
Dhr. E.J. Roest (Bloemendaal)
Dhr. M. Smit (Beverwijk)
Dhr. J. Wienen (Haarlem (voorzitter, plv.)
Dhr. P. Heiliegers (Haarlemmerliede en Spaarnwoude)
Dhr. O. Hoes (Haarlemmermeer)
Mevr. A.E.H. Baltus (Heemskerk)
Mevr. A. Nienhuis (Heemstede) 
Mevr. W. Verkleij (Uitgeest)
Dhr. F.C. Dales (Velsen)

Mede aanwezig:
Dhr. A.F.M. Schippers (algemeen directeur VRK)
Mevr. M.F. Kreuk (bestuurlijk adviseur VRK, verslag)
Mw. A. Griekspoor (plaatsvervangend CGS)
Mevr. M.H.C. Somers (plaatsvervangend DPG)
Dhr. F. Kasson (Koninklijke Marechaussee)

Afwezig:
Dhr. N. Meijer (Zandvoort) 

1.1 Opening en mededelingen
De heer Wienen meldt dat de heer Meijer ziek is. Hij stelt voor dat hij de vergadering voorzit, 
nu er nog geen plaatsvervanger is benoemd. Hij heet mevrouw Nienhuis welkom als lid van 
de bestuurscommissie.

1.2 besluitenlijst van 11 december 2017

De BCOV besluit:
 de besluitenlijst van 11 december 2017 vast te stellen.

1.3 Kandidaatstelling plv. voorzitter commissie
De heer Wienen geeft aan dat in de bestuursstructuur van de VRK, de bestuurscommissie 
wordt voorgezeten door een burgemeester die geen lid is van het DB. Het stelt voor die lijn 
ook voor de plaatsvervangend voorzitter aan te houden. Hij stelt voor de heer Roest van de 
gemeente Bloemendaal te verzoeken deze rol te vervullen. De heer Roest reageert met een 
bereidverklaring. Er zijn geen tegenkandidaten. De commissie besluit de heer Roest daarop 
onmiddellijk te benoemen tot plaatsvervangend voorzitter.
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De BCOV besluit

De heer Roest, burgemeester van Bloemendaal, te benoemen tot plaatsvervangend 
voorzitter van de BCOV, conform artikel 21 lid 2 van de Gemeenschappelijke 
Regeling. 

1.4. Kennismaking met de heer Van der Sande, Dijkgraaf Rijnland
De heer Wienen heet de heer Van der Sande hartelijk welkom, benadrukkend dat het bestuur 
van Kennemerland zeer geïnteresseerd is in de samenwerking met de waterschappen. 

De heer Van der Sande houdt een korte presentatie, waarin hij de recente ontwikkelingen 
rond het weer, en ook de verwachte klimaatontwikkelingen, schetst. Daarin neemt de 
toenemende heftige en langdurige regenval een duidelijke plaats in, met grote consequenties 
in de bebouwde omgeving. Hij schets de consequenties van overvloedige regenval voor de 
hulpverlening, bijvoorbeeld doordat het wegennet onbruikbaar wordt. Overstromingen 
kunnen ook uitval van elektriciteit tot gevolg hebben, waardoor beheersmaatregelen door de 
waterschappen moeilijk of zelfs onmogelijk worden. Hij beziet met enige zorg de bouwopgave 
in de Randstad. Hij roept op tot samenwerking, waarbij informatie over overstromingsrisico’s 
en andere consequenties van klimaatverandering vroegtijdig worden gedeeld met RO-
collega’s en andere portefeuillehouders in de colleges, om zo aan de voorkant problemen te 
voorkomen. De heer Wienen geeft aan dat ook in de crisisbeheersing als zodanig 
samenwerking gewenst is. De heer Schippers meldt dat de samenwerking met de 
waterschappen goed is. De heer Van der Sande meldt dat die samenwerking onder andere 
wordt ondersteund doordat Rijnland de crisisorganisatie heeft ingericht op een wijze die 
aansluit op de GRIP-structuur en gewerkt wordt met LCMS. Verder werken de waterschappen 
bij verschillende gemeenten mee aan omgevingsvisies en –plannen. Dit heeft zijn voorkeur 
boven ‘toetsen achteraf’. 
De heer Heiliegers voegt toe dat ook in de MOTO-plannen aandacht is voor het waterthema. 

1.5 Svz dossier overstromingen in Kennemerland
De commissie heeft kennis genomen van de stand van zaken op het dossier overstromingen 
in Kennemerland. De heer Heiliegers geeft toelichting op het bestuurlijke symposium, dat 
wordt georganiseerd over de noodzakelijke samenwerking tussen alle partners bij 
overstromingen. 

2.1 Opheffing bestuurlijk overleg Veiligheid (BOV)
De heer Wienen licht toe dat in de RBOP een aantal besluiten is genomen naar aanleiding van 
het CCV-rapport over de bestuurlijke overleggen in Kennemerland rond het thema veiligheid. 
Die besluiten hadden vooral betrekking op de structuur, die te maken heeft met de 
aansturing van de politie. In dat kader was er geen plek voor een BOV, zoals Kennemerland 
dat kent. Hij constateert dat het CCV-rapport aanvankelijke een bredere insteek kende. De rol 
van de veiligheidsregio’s is bij de verdere uitwerking onderbelicht geraakt Hij stelt voor deze 
aspecten nog eens te bespreken. De heer Heiliegers constateert dat in het BOV geregeld 
gesproken is over veiligheidsthema’s, die voorbij gingen aan de aansturing van de VRK, en 
dat dat waardevol is. Mevrouw Nienhuis ziet een gat tussen het overlegniveau van de V10 en 
driehoeken. Zij vindt een overleg wenselijk waarin zaken aan de orde kunnen komen, die in 
Kennemerland meer spelen dan in de andere gebieden. Daarbij is aanwezigheid van de 
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politie en het OM soms gewenst. De heer Wienen merkt op dat die behoefte ook blijkt uit de 
invulling, die wordt gegeven, aan de tweejaarlijkse bestuursconferenties AB/DB. Hij 
constateert dat een apart overleg in leven houden in ieder geval niet noodzakelijk is om aan 
deze behoefte invulling te geven. De leden van de commissie ondersteunen de opheffing van 
de BOV, onder de voorwaarde dat de BCOV dan zelf een wat bredere rol neemt. 

De BCOV besluit
 Het Bestuurlijke Overleg Veiligheid op te heffen
 Het DB te verzoeken een voorstel voor te bereiden voor de verdere invulling van de 

BCOV, mede in relatie tot de aanbevelingen van het CCV 

3.1 Oplossen knelpunten gemeentelijke bluswatervoorziening
De heer Wienen verzoekt de heer Schippers een korte toelichting te geven op de aanleiding 
voor de voorliggende business case. De heer Schippers meldt dat de aanleiding heeft 
gelegen in meerdere branden, waarbij een tekort aan bluswater leidde tot brandschade, die 
niet nodig was geweest. Dit leidde tot maatschappelijke onrust en politieke druk op het 
bestuur van de VRK. Die heeft daarop gereageerd met de aanschaf van twee extra 
waterwagens, en het innemen van het standpunt dat de knelpunten in de 
bluswatervoorziening opgelost dienen te worden. In de ogen van het bestuur kunnen de 
problemen òf gemeentelijk opgelost worden, conform de wettelijke taak van de gemeenten, 
of regionaal opgelost worden met een repressieve oplossing en het opdragen van de 
wettelijke taak. Het bestuur heeft de directie verzocht deze twee opties in een business case 
uit te werken. 

Na deze inleiding geeft de heer De Caluwé een presentatie (zie bijlage) van de gegevens en 
informatie, die geleid hebben tot het genoemde bestuurlijke besluit. Hij benadrukt dat al deze 
informatie, in hoge mate van detail, eind 2015 is gedeeld met alle gemeenten. Een aantal 
gemeenten heeft de gegevens, die de brandweer had verzameld, verrijkt. De basis voor de 
uitwerking ligt in de gemeentelijke BAG-gegevens. Hij constateert dat als in sommige 
gemeenten ondergeschikte objecten (schuren, tuinhuisjes) in de knelpuntenanalyse zijn 
opgenomen, dat dit dan wordt veroorzaakt door fouten in de BAG-registratie. De categorie 
waar dergelijke ondergeschikte objecten onder vallen is namelijk niet meegenomen bij de 
knelpuntenanalyse. Overigens geldt dat van een modelbenadering op hoofdlijnen is 
uitgegaan. Dat betekent dat bij nadere beschouwing sommige knelpunten in werkelijkheid 
misschien geen knelpunt blijken te zijn, maar in andere gevallen zijn er ook knelpunten die bij 
de modelbenadering niet gesignaleerd zijn.Verder benadrukt hij nog eens dat de brandkranen 
alle in beeld zijn gebracht alsof ze ook zouden functioneren. Bekend is echter dat dit niet in 
alle gemeenten de brandkranen ook echt op orde zijn; daar is sprake van achterstallig 
onderhoud. 

De heer Schippers meldt dat het landelijk referentiekader voor bluswater uitgangspunt is van 
zijn advies. Die normen leiden tot de conclusies dat voor onder meer ca. 20.000 woningen in 
Kennemerland de gemeenten onvoldoende bluswater beschikbaar kunnen stellen om een 
brand adequaat te bestrijden. Als commandant brandweer moet hij het bestuur daar op 
wijzen met het oog op zijn verantwoordelijheid voor de brandweerzorg.
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De heer Smit vraagt naar het risico van aansprakelijkheidstelling. De heer Schippers meldt 
dat een dergelijk risico reëel bij een van genoemde branden heeft gespeeld. 

De heer Wienen schetst het punt waarop het bestuur nu is aangekomen. De VRK heeft de 
door de het bestuur gevraagde business case geleverd. De kwaliteit van de inhoud van deze 
business case staat niet ter discussie. Het bestuur ziet zich nu geconfonteerd met het feit dat 
een oplossing voor knelpunten in de bluswatervoorziening veel geld kost, waarbij die hoogte 
van de kosten ook nog eens zeer verschillen tussen de gemeenten. Verder staat de regio voor 
het feit dat de brandweer regionaal is georganiseerd en niet effektief kan werken met twee 
verschillende systemen van bluswatervoorziening. De regio zal zich in zijn geheel moeten 
richten op één benadering. 

Hij verzoekt de leden van de commissie om een reactie op hetgeen nu voorligt.

De heer Dales meldt een goede bluswatervoorziening, behalve bij een uitzonderlijk 
excentrische woonsituatie, te zien is als een basisvoorziening die op orde moet zijn. De 
uitkomsten van de business case laten zich echter moeilijk delen met zijn gemeenteraad, 
omdat in concrete in Velsen geen problemen zijn geweest met bluswater. De stukken lijken 
een zekere doelredenatie in zich te hebben, beide varianten lijken niet geheel evenwichting 
aan bod te zijn gekomen. Naast die evenwichtigheid heeft hij behoefte aan een uitwerking die 
meer op maat van zijn gemeente is. Hij vraagt zich verder af of de gemaakte berekeningen 
stand houden: zal het op de lange termijn mogelijk zijn de bluswatervoorziening met 
vrijwilligers te blijven invullen, en is er garantie te geven dat er geen wijzigingen in de 
brandweerposten nodig zijn. Hij constateert dat de gemeenteraden een 
informatieachterstand hebben. Er moet goed nagedacht worden over het informeren van de 
raden. Hij complimenteert de VRK voor het voorwerk en het overleg dat tot nu toe heeft 
plaatsgevonden. Hij concludeert ten slotte dat de regionale oplossing, optie 2, wel de meest 
wenselijke oplossingsrichting is, hij heeft hier in de perspectiefnota van Velsen ook aandacht 
voor gevraagd. 

Mevrouw Verkleij heeft zorg bij het meenemen van haar raad in de problematiek. Het zal 
moeite kosten om uit te leggen dat de knelpunten in Uitgeest relevantie hebben, nu die 
knelpunten alle dicht bij open water liggen, en verder de brandkranen in Uitgeest goed 
onderhouden zijn.

De heer Roest wijst erop dat het tekort aan bluswater in Bloemendaal een trauma heeft 
opgeleverd. Hij is daarom groot voorstander van de regionale oplossing. Die is uiteindelijk 
ook veel logischer dan het met elkaar in de regio aanleggen en onderhouden van duizenden 
brandkranen. Hij vindt het jammer dat hierin de gemeenten elkaar enigszins in gijzeling 
hebben, maar hij hoopt van harte dat de andere gemeenten met Bloemendaal zullen 
meekomen in het standpunt. Hij waardeert het gedegen voorwerk dat door de VRK is 
verricht. Hij verzoekt de burgemeesters om met elkaar op te trekken in het verstrekken van 
informatie aan de gemeenteraden, om te voorkomen dat er verschillende verhalen ontstaan.
Hij wijst ook op de gevaren van natuurbranden. De heer Schippers geeft aan dat het systeem 
met waterwagens een beter startpunt biedt voor de bestrijding daarvan, dan het systeem 
met brandkranen, waarbij er minder waterwagens zijn. 

Mevrouw Baltus meldt dat de IJmond in deze gezamenlijk optrekt. Zij heeft behoefte aan een 
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uitwerking, die meer op maat is voor de raad van Heemskerk, om zo in de gemeente tot een 
keuze te kunnen komen. 

De heer Hoes meldt dat hij nog geen standpunt kan innemen. Hij heeft zijn college nog 
onvoldoende kunnen meenemen, en heeft nog te weinig beeld bij de gegevens, die eerder 
aan Haarlemmermeer zijn verstrekt. 

Mevrouw Nienhuis geeft aan dit een lastig dossier te vinden. De rekening voor Heemstede is 
hoog, terwijl er zich in Heemstede hoegenaamd geen problemen voordoen. Ook de 
verkleining van de diameter van leidingen speelt niet in Heemstede, omdat Waternet dit niet 
als beleid heeft. Ze betreurt het dat bij de regionalisering geen afspraken zijn gemaakt over 
de kwaliteit van de bluswatervoorziening in alle gemeenten. Ze zou een financieel model 
prefereren, waarin meer rekening wordt gehouden met de inspanningen die gemeenten 
hebben verricht om de bluswatervoorziening op het juiste niveau te brengen en te houden. 
Dat is een aspect van solidariteit, die ze nu mist in de voorstellen. Ze constateert verder dat 
de brandweer, als het gaat om dekkingsplannen, ook niet streeft naar 100% voldoen aan de 
normen. Ze vraagt zich af of, mede gezien de hoge kosten, dit ook niet zou kunnen gelden 
voor de bluswatervoorziening. Verder zou ze het een goed idee vinden als gemeenteraden 
over dit thema met elkaar in gesprek zouden gaan. De VRK zou hiervoor een avond kunnen 
beleggen. 

De heer Smit stelt zich achter de inbreng van de heer Dales. Ook meent dat hij dat het van 
belang is goed met elkaar te bediscussieren welke risico’s acceptabel zijn te achten, mede in 
het licht van de kosten van de oplossing.

De heer Wienen ziet in de discussie het probleem dat in de business case onvoldoende 
belicht wordt dat de huidige wijze, waarop gemeenten in bluswater voorzien, niet zonder 
kosten zijn. Hij vermoedt dat de discussie mogelijk minder ingewikkeld wordt als de discussie 
niet wordt benaderd vanuit het ‘oplossen van knelpunten’, maar vanuit een meer algemene 
benadering van de bluswatervoorziening, met een gerichtheid op toekomstvastheid. Wat hem 
betreft is de regionale oplossing vanuit dat perspectief te prefereren, ook in financiële zin. 
Eenmalige kosten zouden wat hem betreft niet leidend moeten zijn. 
Mevrouw Nienhuis verzoekt wat betreft de kosten meer scenario’s uit te werken, de heer 
Roest ondersteunt dat verzoek naar gemeenten. De heer Wienen geeft aan dat hierbij ook 
aandacht moet zijn voor mogelijke consequenties van het verzoek van de gemeente 
Zandvoort om de bestuursafspraken te herzien. Ook dat heeft financiële effecten op 
gemeenten, die bij elkaar opgeteld ook weer leiden tot haalbaarheidsvragen. 

De heer Wienen trekt een aantal conclusies naar aanleiding van ieders inbreng. Hij stelt vast 
dat verwerking in de begroting van 2019 niet haalbaar is. Wel merkt hij op dat iedere 
gemeente, zolang er geen besluit ligt, door moet gaan met het investeren in brandkranen. 
Die uitgaven kunnen achteraf een desinvestering blijken te zijn. Het is echter niet 
verantwoord nu al vooruit te lopen op de gewenste regionale oplossing. 
Hij concudeert verder dat de business case en alles wat er eerder al met gemeenten gedeeld 
is voldoende is geweest. Hij constateert dat de burgemeesters behoefte hebben aan 
uitwerkingen met informatie die gericht is op de specifieke situatie per gemeente. Daarnaast 
geeft hij de voorkeur aan een benadering, die meer uitgaat van toekomstgerichtheid, in 
plaats van het oplossen van huidige knelpunten. Natuurbranden spelen daarbij ook een rol. 
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Verder is nog een uitwerking van andere modaliteiten van verdeling van de kosten nodig. 

Hij vraagt de heer Schippers of hij nog behoefte heeft aan een reactie. De heer Schippers 
merkt op dat gemeenten nu aan zet zijn. Hij verzoekt de burgemeesters in eigen huis aan het 
werk te gaan met de vertaling naar de gemeenten, omdat het een gemeentelijk vraagstuk is. 
Met de AOV’ ers is alle informatie gedeeld, en zij zijn het best in staat een vertaling naar de 
lokale situatie te maken. Intussen wijst hij erop dat een uitstel naar 2020 voor de brandweer 
betekent dat bepaalde vervangingsinvesteringen niet langer uit te stellen zijn. De heer 
Wienen onderkent dat de gemeenten hierin nu het voortouw moeten nemen.

De heer Roest benadrukt nog eens dat hij hoopt op snelle besluitvorming en een gezamelijke 
communicatiestrategie binnen de kring van gemeenten, hierin moet een eigen geluid van 
iedere gemeente niet de overhand krijgen. 

3.2  Advies AB vaststelling RBP Tata Steel en Air Products

De BCOV besluit
Het Algemeen Bestuur positief te adviseren over de vaststelling van het 
rampbestrijdingsplannen voor Tata Steel IJmuiden en voor Air Products Halfweg

3.3 Inbreng strategische agenda Veiligheidsberaad
De heer Heiliegers doet het verzoek als gespreksonderwerp voor het Veiligheidsberaad toe te 
voegen de mate waarin regio’s de basis op orde hebben, en daarnaast de mogelijkheden van 
samenwerking met het bedrijfsleven. De heer Hoes ziet graag nog het thema bluswater 
expliciet genoemd. De heer Schippers suggereert om de verbinding tussen veiligheid en 
gezondheid, die in Kennemerland van groot belang wordt geacht, in te brengen als 
onderwerp, dat in het Veiligheidsberaad aan de orde kan komen. De commissie stemt in met 
de verschillende suggesties.

De BCOV besluit
Met de besproken aanvullingen in te stemmen met de brief aan het Dagelijks Bestuur 
Veiligheidsberaad over de strategische agenda van het Veiligheidsberaad 

4.1 Verslag 24-uursbijeenkomst november 2017

De BCOV besluit:
- Kennis te nemen van het verslag van de 24-uursbijeenkomst van november 2017. 

4.2. Uitgangspuntenotitie begroting 2019
De heer Heiliegers vraagt op welke wijze het thema waterveiligheid een plek heeft gekregen 
in de notitie. De heer Schippers licht toe dat de uitgangspuntennotitie alleen autonome 
ontwikkelingen een plek geeft. Nieuw beleid krijgt plek in de programmabegroting; de 
uitgangspuntennotitie is beleidsarm. 

De BCOV besluit:
Kennis te nemen van de Uitgangspuntennotitie voor de begroting 2019 
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5 Rondvraag en sluiting
Er zijn geen vragen. 
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